
Indfødsretsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 22. januar 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 34
Hvad er baggrunden for, at Justitsministeriet ikke har foretaget en selvstæn-
dig retlig vurdering af, hvilke krav Europarådets konventioner på statsborgers-
kabsområdet og Danmarks øvrige konventionsmæssige forpligtelser stiller i
forhold til løsning fra hidtidige statsborgerskaber, i forbindelse med tilblivelsen
af det lovforslag, der indeholder de nye regler om udvidet adgang til statsbor-
gerskab ved erklæring fra 2014, sådan som det fremgår af artiklen "Regerin-
gens 'automatiske' statsborgerskab til unge: 13 godkendt, 194 afvist" (Infor-
mation, 22. januar 2015), og vil ministeren nu foranledige, at en sådan selv-
stændig retlig vurdering foretages?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Johanne.Schmidt-Niel-
sen@ft.dk og til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Christian Langballe
formand
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